
Информация о предлагаемых для софинансирования гуманитарных проектах

1. Наименование проекта: «Моя Ильянщина»

2. Срок реализации проекта: 01.09.2024 – 31.07.2025
3. Организация-заявитель, предлагающая проект:
Государственное учреждение образования «Ильянская средняя школа имени

А.А.Гримотя»

4. Цели проекта: Привлечь внимание молодежи к историческому наследию

прошлого, способствовать сохранению и передаче духовно-нравственного и

историко-культурного наследия своей малой родины через организацию

работы проектно-исследовательского центра и волонтерского отряда

5. Задачи, планируемые к выполнению в рамках реализации проекта:

1. Проведение исследовательских работ волонтѐрским отрядом и

увековечение информации о людях, захороненных в братских могилах, на

местах сожжѐнных деревень, в Холокосте во время Великой Отечественной

войны.

2. Создать проектно-исследовательский центр, в котором будут

систематизированы и презентованы информационные ресурсы в направлении

духовно-нравственного, историко-культурного наследия своей малой

Родины.

3. Провести видеосъемки и аудиозапись экскурсий по результатам

исследовательских материалов, для ознакомления молодого поколения с

историко-культурным наследием своей малой родины.

4. Благоустройство и озеленение волонтѐрским отрядом памятников

погибших от нацистских захватчиков, которые расположены на территории

аг.Илья.

6. Целевая группа: учащиеся I-XI классов ГУО «Ильянская средняя школа

имени А.А.Гримотя», родители учеников, 11 педагогов школы, жители

региона.

7. Краткое описание мероприятий в рамках проекта:
1. Поиск волонтѐрским отрядом и увековечение информации о людях,
захороненых в братских могилах, на местах сожжѐнных деревень, в Холокосте во
время Великой отечественной войны.
Сотрудничество волонтѐрского отряда школы с народным краеведческим музеем
«Ільянскія далягляды», музеями г. Вилейка, Минск, Молодечно для получения и
обмена информацией о людях, захороненых в братских могилах, на местах
сожжѐнных деревень, в Холокосте во время Великой Отечественной войны.
Создание информационных стендов и дополнение мемориальных плит на
памятниках фамилиями о людях, захороненых в братских могилах, на местах
сожжѐнных деревень, в Холокосте во время Великой Отечественной войны.
2.  Создание проектно-исследовательского центра школы.

Приобретение мебели и оборудования для организации и проведения
мероприятий с учащимися в проектно-исследовательском центре (стенды с
информацией об истории аг. Илья; столы (8) и стулья (16) для занятий, рольшторы
на окна (9); шкафы (2), полки (3), витрины (6) для хранения информационных
материалов по исследовательской и проектной деятельности; мультиборд, ноутбук
с цветным лазерным принтером).



3. Создание виртуальных экскурсий по результатам исследовательских работ для 
размещения на Ютуб-канале школы для популяризации данного 
информационного продукта среди жителей региона. 
 Приобретение фотоаппарата, штатива для видеосъѐмки, осветительной 
лампы. 
4. Проведение работ по благоустройству памятника жертв Холокоста, братской 
могилы погибших в Великой Отечественной войне, находящиеся на территории 
аг.Илья.  

Приобретение необходимого оборудования для работы волонтерского отряда: 

краска для памятников и ограды; шанцевый инструмент; цветочно-декоративные 

растения для озеленения памятников. 

8. Общий объем финансирования (в долларах США):  10 000$ 

Источник финансирования Объем финансирования  

(в долларах США) 

Средства донора 9 000$ 

Софинансирование 1 000$ 

9. Место реализации проекта (область/район, город): Минская область, 

Вилейский район, аг.Илья 

10. Контактное лицо:  

И.А.Юшко, директор Ильянской средней школы имени А.А.Гримотя, 

мобильный телефон: +375299359135, рабочий телефон: (801771) 33-440 

адрес электронной почты: ilya@vileyka-edu.gov.by 

 

1. Project title: My Ilya  

2. Project implementation period: 12 months  

3. The applicant organization proposing the project:  Ilya secondary A.A. 

Grimot school 

4. Objectives of the project: To promote the development of a person, who 

will be prepared to preserve and transmit the spiritual, moral, ecological, 

regional, historical, and cultural heritage of Ilya area, through the 

organization of the work of the Project Research Center at Ilya school and a 

volunteer team.  

5. Tasks planned for implementation within the framework of the project: 

Objective 1: To create the Project Research Center, where will be 

systematized and presented all information resources in the direction of 

spiritual, moral, ecological, local, and historical-cultural heritage of Ilya 

area. 

Objective 2:  To increase the search and perpetuation of the information 

about people buried in mass graves, in places of burned villages, in the 

Holocaust during the Great Patriotic War. 

Objective 3: To Organize landscaping and landscaping by the Volunteer 

Corps of Monuments located in the territory of Ag. Ilya. 

To improve landscaping and planting of the monuments located in the Ilya 

area. 



Objective 4: Improve facilities for creating video content for the school 

YouTube channel on project directions. 

6. Target group: Pupils and graduates of Ilya secondary school, parents of 

pupils, teachers of the school, residents of Vyleyka district.  

7. Brief description of events under the project: 

Objective 1: To create the Project Research Center, where will be 

systematized and presented all information resources in the direction of the 

spiritual, moral, ecological, local, and historical-cultural heritage of the Ilya 

area. 

Purchase equipment for the creation of a project research center: 

information stands with Belarusian symbolism: information stands with 

information about the history of ag. Ilya; desks and chairs for study; rollers 

for windows; cupboards, shelves, display cases for storage of information 

materials on research and project activities; a TVs, or a multi-board; a 

computer (laptop) with a printer. 

Coordination of the activity of all project participants and holding of 

events in the direction of the spiritual and moral, ecological and local 

heritage, and historical and cultural heritage of the Ilya area.  

Presentation of materials of the Project Research Centre. 

Objective 2:  To increase the search and perpetuation of the information 

about people buried in mass graves, in places of burned villages, in the 

Holocaust during the Great Patriotic War. 

Cooperation of the  Volunteer team with the Folk Historical Museum 

Ilya Horizons, the Vileika Museum, and the Minsk Museums to receive and 

exchange information about people buried in mass graves, on the places of 

burned villages, in the Holocaust during the Great Patriotic War. 

Creation of information stands and addition of memorial tables on 

monuments with names about people buried in mass graves, in places of 

burned villages, in the Holocaust during the Great Patriotic War 

Objective 3: To Organize landscaping and landscaping by the Volunteer 

Corps of Monuments located in the territory of Ag. Ilya. To improve 

landscaping and planting of the monuments located in the Ilya area. 

Work to improve the monument to the victims of the Holocaust, the 

mass grave of the WSV victims, located in the territory of Ag. Ilya. 

Purchase of necessary equipment for the work of the volunteer squad: 

paint for monuments and fences; a chance tool; floral-decorative plants for 

planting monuments. 

Objective 4: Improve facilities for creating video content for the school 

YouTube channel on project directions. 

Acquisition of necessary equipment: a camera, a video stand, a 

lighting lamp. 

Creation of video content for the school YouTube channel on the topic 



of the spiritual and moral, ecological-local, and historical-cultural heritage 

of the Ilya area.  

Popularization of this information product among the inhabitants of 

the region. 
 8. Total amount of financing (in US dollars) 10 000$ 

Donor funds 9 000$ 

Co-financing 1 000$ 

9. Place of project implementation (oblast/region, city): Minsk region, Vileika 

district ag. Ilya 

10. Contact person: 

Initials, surname, position, telephone, e-mail: Yushko Igor Aleksandrovich, a 

school principal of Ilya secondary A.A. Grimot school 

mobile phone: +375299359135, work phone: (801771) 33-4-40; email address: 

ilya@vileyka-edu.gov.by 

 


